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Dit verslag bestaat uit twee delen: 

1. het verslag van activiteiten op bestuurlijk en landelijk niveau; 

2. het verslag van activiteiten  in de regio’s. 

Deel 1 - Jaarverslag 2022 van het bestuur 

In dit verslag worden een aantal thema’s van het afgelopen jaar toegelicht.  

Thema 1: Barrièrebestrijding 

- In 2021 heeft bestuur besloten tot het openstellen van de barrièrepot voor ondersteuning 

van ook juridische projecten naast de mogelijkheden voor financiële ondersteuning voor 

voorzieningen. In 2022 continueerden we op dat vlak de steun voor de (eventueel nodige) 

juridische acties 

* ter behoud van het Klarenbeeksepad in Ouddorp (Goeree) 

* ter behoud van de gelegenheid tot kruising voor wandelaars van de spoorweg bij 

Nieuwerbrug (Bodegraven) 

* initiële stappen m.b.t. juridische procedures rond de sinds najaar 2021 gebarricadeerde 

Hoge Dijk in Aalsmeer  

- In de regio’s hebben TeVoet contactpersonen en leden diverse barrière acties ondersteund 

en/of gevoerd.  Onder andere: rond het bedreigde voet/fietsveer bij Nieuwer Ter Aa - 

Breukelen, deelname aan de Gelderse veerpontencoalitie en acties rond de door het 

leeglopen van het Gelderse verenfonds bedreigde veerponten, NABO bij Bodegraven, NABO 

Diepenveen,  NABO Leyduin, NABO’s Heiloo, NABO Enkhuizen, Klarenbeeksepad Ouddorp, 

Oranjesluizen Amsterdam 

 

Thema 2: Promotie 

In het algemeen proberen we rond onze activiteiten nadrukkelijker onze zichtbaarheid als TeVoet 

vereniging van wandelaars te verbeteren, ook ter onderscheiding van de  commerciële 

wandelkrant Tevoet. We maakten een nieuwe wervingsfolder. 

Verder: 

- We hebben deelgenomen aan de maand van het onverharde pad (oktober) in het kader van 

de in samenwerking met Wandelnet gevoerde en doorlopende campagne Ode aan het 

onverharde wandelen.  

Veel informatie op website Wandelnet geplaatst. Uitvloeisel mede hiervan is dat beide 

organisaties elkaar als ‘partner’ vermelden en dat in het kader van deze ‘odecampagne’ over 

elkaars activiteiten geïnformeerd en doorgelinkt wordt in de gebruikte communicatiemedia 

(website, nieuwsbrief, tijdschrift). 

- Begeleide wandelingen georganiseerd in de omgeving van Amsterdam, Dalfsen, Veere, 

Deventer-Diepenveen, met in totaal ca. 60 deelnemers  

- Jos van der Heide, coördinator van de activiteiten van TeVoet rond de ode-campagne, zorgde 

voor een uitgebreid overzicht van de Ode-waardige TeVoet-wandelingen op onze website. 

-  Diverse wandelingen georganiseerd primair voor leden door het jaar heen: Hekendorp, 

Groene Hart (maart), Gouda (juli). 

- Lopend Vuur en website: oogsten algemeen bewondering en respect. 

- In juni met stand aanwezig op de Beter Buiten Fair bij Antilope Outdoor te Alblasserdam. 

Met Antilope is er inmiddels ook een partnerovereenkomst. Antilope promoot TeVoet en 

TeVoet-leden krijgen er korting. 
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Thema 3: TeVoet bestuur - Regionale Contactpersonen 

 Er zijn vacatures voor regiocontactpersonen in de regio’s Groningen, Drenthe, Zeeland, Noord-

Brabant en Noord-Holland-Zuid. De regionale contactpersonen bepalen met hun activiteiten in 

sterke mate waar de vereniging voor staat. Minimaal een keer per jaar treedt het bestuur met hen 

in overleg. 

Verder:  

- Up-to-date èn zicht houden op wat er in de regio’s, zowel binnen als buiten de vereniging 

speelt. Er bestaat grote variatie in activiteit en in participatie  in de regio’s zowel intern als 

extern. 

- Mogelijk organiseren van wandelingen rond “Ode aan het onverhard wandelen”.   

- Samenwerking met Wandelnet in de regio, zoals gezamenlijk regionaal Wandeloverleg.  

 

Thema 4: Vereniging intern 

- ALV: Aan de Algemene Ledenvergadering, gehouden op 9 april in de Botanische Tuinen van 

de Universiteit Utrecht. Er namen 22 leden deel. Naast de reguliere zaken (zoals 

Jaarverslagen, het financieel verslag, bestuursverkiezing,  Lopend Vuur en de website)  is veel 

gesproken over het organiseren van zogenaamde Odewandelingen (Ode aan het onverharde 

pad) en deelname aan de (oktober) maand van het onverharde pad. Ook het mogelijke nut 

van deelname aan bepaalde sociale media kwam aan bod. Heel kort zijn ervaringen 

uitgewisseld met  apps voor routeplanners, als alternatief voor papieren kaarten. Uit de 

vergadering kwam een adviescommissie ‘werving nieuwe leden’ voort, alsmede initiatief tot 

overleg richting Wandelnet betreffende haar routeplanner.  

- Het bestuur vergaderde gemiddeld elke 2 maanden deels via Zoom deels op locatie: 15-2; 2-

3; 27-5; 23-6; 1-9; 10-11. Op 19-5 en 10-11 was ook de redactie van Lopend Vuur en de web 

redactie aanwezig. Op 22/04 is er overleg geweest met de regiocontactpersonen en op  

7-9 met de 2 leden van de commissie “Werving nieuwe leden”.  

- Het onderwerp “Ode wandelingen” is veelvuldig aan de orde geweest. Jos van der Heide 

heeft een degelijke evaluatie geschreven.  

- Jan Rijnsburger participeert actief als hoofdredacteur in de redactie van Lopend Vuur. 

 

Thema 5: Vereniging extern 

- Samenwerking met Wandelnet vooral in de regio’s via de wandel overleggen.  

- Campagne Ode aan het Onverhard Wandelen (COOW) → zie Thema Promotie. 

- Met wandelnet hadden gesprekken plaats over gewenste verbeteringen van de routeplanner 

van Wandelnet. Dit krijgt nog een vervolg. 

- Op verschillende plekken het voortouw genomen in de belangenbehartigerssfeer, - denk aan 

NABO Nieuwerburg/Bodegraven, Hoge Dijk Aalsmeer, zie onder Thema 1) – wisten we 

wandelnet mee te krijgen. Ook op andere plekken werkten we samen met deze stichting, 

maar ook met lokale clubs als het Aalsmeerse Hoge Dijk Open. 

- We sloten ons aan bij de Gelderse Verencoalitie, waarin ook de Fietsersbond, de ANWB, de 

Vrienden van de Voetveren, NFTU, Fietsplatform en Wandelnet participeren  

- Samenwerking door verschillende regio’s met Routebureau ’s en/of Routeplatforms. Ook 

middels uitvoerende activiteiten, zoals het Haringvlietpad.  
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Deel 2 :  Jaarverslagen van de regio’s. 

Hieronder volgende de verslagen van de volgende regio’s: 

- Friesland 

- Overijssel 

- Gelderland 

- Utrecht  

- Noord-Holland 

- Zuid-Holland 

- Limburg 

(In Groningen, Drenthe, Brabant , Flevoland en Zeeland is geen regio contactpersoon.) 

 

Jaarverslag 2022 Friesland (ontvangen van Ben Rutten) 

Meer wandelaars! 

Friesland mag zich nog steeds in een verder toenemende belangstelling verheugen van wandelaars. 

Dat heeft veel te maken met een aantal verschillende zaken. In de eerste plaats dwong Corona veel 

mensen tot andere keuzes voor vakantie. Het lijkt erop dat Friesland daarmee opnieuw in de 

belangstelling is gekomen met als grootste verschil dat het nu ook om landrecreatie zoals wandelen 

gaat. 

Provinciale campagnes   

Dat wandelen hier heel goed en ook aantrekkelijk mogelijk is voor veel mensen toch een soort 

ontdekking te noemen. De marketing campagnes speelden daar ook handig op in, authenticiteit en 

authentieke beleving vormen daar ook onderdeel van. Vergeleken met de vroegere marketing 

activiteiten heeft wandelen naast fietsen de laatste jaren steeds meer aandacht gekregen. Dit jaar 

staat marketing organisatie Merk Friesland ook voor het eerst op de Fiets en Wandelbeurs in Gent 

en Utrecht!  

Meerdere wandelroutes in Friesland 

Ze zijn allemaal beschreven en hebben eigen gidsen. Het nieuwe Stellingenpad is overigens dit jaar 

bekroond door een vakjury, dat betekent dat na het Groot-Frieslandpad (2017) opnieuw een Friese 

wandelroute is bekroond door een vakjury. Daarmee zijn er nu ongeveer in het totaal 12+ langere 

(beschreven) wandelroutes in Friesland. 

Pelgrimeren in Friesland  

Dit jaar is er opnieuw volop aandacht geweest voor het Friese Pelgrimsnetwerk dat nu vier aparte 

wandelroutes omvat. Ik zit ook in het bestuur van de stichting Santiago aan het Wad (SahW) Deze 

stichting promoot alle pelgrimsroutes en heeft verschillende plannen en ideeën. Zo is er dit jaar een 

nieuwe flyer geproduceerd met daarin Titus Brandsma (heilig verklaring) als belangrijk onderdeel. Er 

lopen nog diverse andere zaken die afgerond moeten worden. En we zoeken ook naar nieuwe 

samenwerkingsverbanden met Noord-Holland en Groningen. 
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Odulphuspad  

Daarnaast ben ik als adviseur van het Odulphuspad ook nauw betrokken geweest bij de verschillende 

ideeën, plannen en uiteindelijke uitwerking daarvan bij deze pelgrimsroute. We onderzoeken nu 

onder andere de mogelijkheden van de digitale media zoals AR (Augmented Reality) zoals gebruikt in 

Aduard in Groningen. 

Friese IJsselmeerkustgebied 

Eind vorig jaar is er ook een nieuwe werkgroep opgericht in het Friese IJsselmeerkustgebied. Zoals al 

gemeld in het jaarverslag van 2020 gaan daar allerlei zaken gebeuren. Ik zit sinds kort ook in de 

speciaal hiervoor opgerichte werkgroep. Het streven is onder andere de “doorwandelbaarheid” van 

het kustgebied (Lemmer-Afsluitdijk) te verbeteren. Daarbij vormt de vroegere geschiedenis van de 

Zuiderzee een belangrijke basis voor de argumenten. Het doel is namelijk ook om in het gebied 

cultuurhistorische elementen veel beter te gaan ontsluiten voor fietsers en wandelaars. 

“Fryske paden en landschapselementen”  

Daarom is er al een gelijknamige nieuwe stichting opgezet die speciaal in het leven is geroepen voor 

het beheer, onderhoud etc. van deze mogelijke nieuwe (trage) infrastructuur in het 

IJsselmeerkustgebied. De vorming van een aparte rechtspersoon maakt subsidietrajecten ook 

gemakkelijker, er zijn belangrijke grote fondsen die veel geld ter beschikking hebben. Daar zitten 

zoals gewoonlijk ook veel voorwaarden aan vast, wij hopen echter wel dat het (onverhard) wandelen 

in Friesland meer mogelijkheden krijgt. Aan de verschillende initiatieven en 

samenwerkingsverbanden zal het niet liggen! 

Boerenlandpaden en toegankelijkheid  

Helaas verloopt dat gehele (politieke) proces hier nogal traag, waarom wordt daarbij helaas niet echt 

duidelijk. De huidige ontwikkelingen in de agrarische sector zullen echter wel positieve effecten (voor 

wandelaars) kunnen hebben. De sector ligt behoorlijk onder vuur door verschillende oorzaken, 

mogelijk gaan vergoedingen bijdragen aan een meer toegankelijk landschap. Dat vergt ook politieke 

wil in Den Haag, zoals het nu gaat kan het ook niet doorgaan 

Spoorovergangen 

Er zijn hier nog steeds problemen met een paar spoorovergangen, oplossingen daarvoor lopen 

bijvoorbeeld ook vast op de onwil van eigenaren. Dat speelt hier bijvoorbeeld bij een watergang bij 

Deinum onder het spoor door. Dat is een redelijk alternatief voor de huidige onbewaakte overgang. 

Positief is echter dan weer het feit dat het er op lijkt dat enkele andere overgangen bewaakt gaan 

worden. Dat zou nieuwe (veilige) mogelijkheden kunnen opleveren in het Friese wandelnetwerk. Ook 

staan er nog steeds twee/drie nieuwe pontjes in de politieke plannen, die vormen bij realisatie ook 

weer belangrijke nieuwe schakels. 

Conclusies voor Friesland  

Hoewel veel zaken dus vaak relatief traag verlopen blijkt het wandelen zo langzamerhand hier wel 

steeds meer aandacht te krijgen. Daarbij ontstaan ook nog wel eens kansen om zaken te bepleiten en 

of nader toe te lichten. Een en ander vergt tijd, geduld en ook overredingskracht, kortom hopelijk 

komen er de komende tijd opnieuw mogelijkheden bij.  Er zijn hoopvolle initiatieven. 
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Jaarverslag 2022 Overijssel  (Ontvangen van Harry Uitermark) 

Verslag van activiteiten in de regio Overijssel (2022-2023)  

1. Het doel van het Burgerinitiatief Behoud Randerwandelpad - het openhouden van de nabo 
(nabo-noord) - is niet bereikt. Er komt een wandelpad in de berm langs het stuk Sallandsweg 
vanaf het toegangshek Rande tot de spoorwegovergang. Na de overgang komt er een 
afsnijding door het bosje in de hoek om de wandelroute langs het spoor eerder te laten 
aansluiten op de Sallandsweg. Zie de kaart. 

 

 

2. In Overijssel zijn twee fijne odewandelingen gehouden in het verslagjaar. 
a. Op 22 oktober 2022 een wandeling vanuit Dalfsen (11 deelnemers), georganiseerd 

door Marycke Naber. 
b. Op 29 oktober 2022 een wandeling vanuit Deventer (20 deelnemers), georganiseerd 

door ondergetekende. 
Voor een terugblik op deze wandelingen zie de verslagen in LopendVuur van december 2022. 

3. Met Geert de Groot, vertegenwoordiger Wandelnet in Overijssel, is kennis gemaakt, maar ik 
heb er nog geen vervolg aan kunnen geven. Op dit moment helaas nog te weinig actieve 
leden . 
 

4. Aan de afsluiting van de NABO bij Diepenveen kan waarschijnlijk weinig meer worden 
gedaan; het alternatief betekent waarschijnlijk een omleiding van zo’n 1 ½ km. 
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Jaarverslag 2022  Gelderland       Nico Vlasveld    februari 2023 

Ik verzorg de wandelbelangen in Gelderland via deelname aan het Wandeloverleg Gelderland, waar 

bij ieder lid zijn/haar eigen rol vervult,  vaak vanuit zijn/haar regionale herkomst en specialiteit. 

Onderwerpen 2022 

• Recreatiezonering Veluwe en Veluwezoom 
Op het recreatiezoneringsplan heeft het WOG een uitgebreide zienswijze geschreven 

waarvan diverse punten zijn meegenomen naar de uitwerking. Binnen de recreatiezonering 

is de route van het Zuiderzeepad overeind gebleven. Persoonlijk heb ik met de 

terreinbeheerders van Zuid Veluwe en Veluwezoom overlegd  om bij de herinrichting te 

zorgen voor meer en behoud van kronkelpaden en minder boswegen. 

 

• Provinciale infrastructuur 
Op weggedeelten, die weer voor onderhoud in aanmerking komen, geven de leden van  het 

WOG elk jaar adviezen om maatregelen te nemen voor de wandelaar. Om niet voor elke 

kleine voorziening binnen de provincie de financiële procedure in te gaan, heb ik gepleit voor 

en klein infrafonds. 

 

• Inbreng verkiezingsprogramma’s 
Alle Statenfracties zijn voorzien van informatie over het belang van wandelen en actieve 

mobiliteit bij het realiseren van de beleidsdoelen. Lopen en wandelen krijgt nu veel meer 

aandacht in verschillende Verkiezingsprogramma’s. GroenLinks heeft letterlijk mijn voorstel 

voor behoud provinciaal fonds voor veren opgenomen. 

 

• Bijdrage gemeentelijke omgevingsvisies en mobiliteitsplannen   
Ook het afgelopen jaar heb ik weer diverse reacties naar gemeenten gestuurd met inbreng 

op omgevingsvisie en/of mobiliteitsvisie.  

 

• Dijkverzwarings- en rivierprojecten 
Ik heb adviezen gegeven voor de projecten Rivierklimaatpark IJssel en de dijkverzwaring 

Pannerden – Lobith. Deze kwamen er vooral op neer te bekijken in hoeverre in de 

uiterwaarden gestruind kan gaan worden. Zo niet, dan geen gebruik maken van (verharde) 

fietspaden, zoals voorgesteld, maar aanleg van apart wandelpaden.  

Overige zaken Gelders Wandeloverleg 

• Harmonisering bewegwijzering wandelnetwerken  
Bij de WOGvergaderingen is altijd iemand van het Routebureau Veluwe aanwezig. Het 

Routebureau zorgt voor de uitvoering van wandelroutenetwerk. Daardoor ontstaat is direct 

contact. 

• NABO’s 
Het proces rondom de NABO’s loopt stroperig en vaak ook frustrerend. Toch is een succes te 

noteren voor de NABO Loorsteeg in Ruurlo. Het besluit van de gemeente om de overweg af 

te sluiten heeft door de analyse van Wandelnet en onze zienswijze van het WOG geleid tot 



Jaarverslag 2022 Algemeen                                                                                                  
   

8 

een nieuw collegevoorstel om de Loorsteeg toch te beveiligen. ProRail heeft bevestigd dat de 

inbreng van het WOG hierbij van doorslaggevende betekenis is geweest.  

Andere dossiers lopen minder, maar het gesprek met Prorail is nog steeds gaande. 

• A2 zienswijze traject ’s Hertogenbosch - Deil 
Samen met de fietsersbond is een zienswijze ingediend en is vooral gepleit om bij de nieuwe 

bruggen wel voetgangers- en fietsvoorzieningen te treffen.   

• Overleg Padcoördinatoren 
Het WOG heeft één keer per jaar overleg met de Padcoördinatoren van de Gelderse LAW’s. 

In dit overleg wordt vooral informatie uitgewisseld en vindt afstemming plaats. 

 

• Nico is vertegenwoordiger voor TeVoet in de Verencoalitie met de intentie daarin ook als TeVoet 

zichtbaar te willen blijven met het oog op werving ( in de lokale pers -  De Gelderlander - krijgt de 

verenproblematiek veel aandacht ( de financiering van de veren loopt gevaar; zie ook het artikel 

in Lopend Vuur van april 2023 daarover)  

 

 

Jaarverslag 2022  Utrecht     Ineke Thierauf  maart 2023 

Utrechts Wandeloverleg  

In 2022 is door de nieuwe provinciaal belangenbehartiger van Wandelnet het Utrechts 

Wandeloverleg (Wandelnet/TeVoet) goed van start gegaan. Gezamenlijk is een jaarverslag opgesteld. 

In onderstaand activiteiten overzicht zijn de activiteiten opgenomen waar TeVoet een bijdrage aan 

heeft geleverd.  

Onderwerpen 

• Project Waterschap Sterke Lekdijk  
Tussen Schoonhoven en Culemborg wordt de dijk langs de rivier de Lek versterkt. Hier lopen 

verschillende fraaie wandelpaden die behouden moeten worden. Daarnaast biedt deze 

dijkversterking kansen voor nieuwe wandelroutes.  

Deelname aan de bijeenkomsten rond deze dijkversterking om deze doelen te kunnen realiseren.  

Inmiddels is er contact met een beleidsmedewerkster van de Provincie (Patricia Plaizier) en een 

(extern) Provinciaal adviseur Ruimtelijke kwaliteit (Paul Roncken).   

• Hollandse IJsselpad 
Het Utrechtse deel is een Icoonroute geworden. Met veel informatie over de route en de steden 

en natuurgebieden langs de route, en interessante ommetjes langs de route. 

• Provinciale Statenverkiezingen 2023 
o Enkele partijen zijn actief benaderd: CU, GroenLinks en D66; bij GroenLinks wandelen een 

prominentere plaats bezorgd.  
 

• N18 Zwolseweg 
Na jarenlang overleg en gepraat hierover is het toch gelukt om de oversteek over de N18 op 
de door ons (en anderen) gewenste locatie te krijgen. Dit is voor de wandelaar in het 
algemeen een succes maar zeker ook voor de gebruikers van het Trekvogelpad en 
Scholtenpad die hier gebruik van maken.  
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• Voornemen van Rijkswaterstaat ivm opheffen pont Breukelen - Nieuwer ter Aa  
Samen met andere belanghebbenden, o.a. Fietsersbond en lokaal actiecomité, en ondersteuning 

van landelijke bureaus Wandelnet en Fietsersbond: 

o Inspraakreactie gemeenteraad 
o Petitie opgesteld en aangeboden aan Tweede Kamer 
o Brief aan de minister 
Resultaat: de pont blijft in de vaart totdat er een goed alternatief is gerealiseerd in de vorm van 

een fiets/wandelbrug. We blijven dit volgen. 

Netwerken 

• Verkenning samenwerking met Utrecht Fiets Overleg  
o Project Lekdijk 
o MIRT Verkenning OV en Wonen 
o Versnellingsopgave 
o U-Ned (samenwerkende gemeenten) 

Vraagt nadere verdieping. 

Deelname bijeenkomsten  

• Werkconferentie Trage Paden; organisatie provincie Utrecht 
o N.a.v. initiatiefvoorstel Behoud trage paden  
o Gericht op kennisdelen en samenwerking op het gebied van beheer, onderhoud en 

toegankelijkheid 

• Inspiratiebijeenkomst Werken aan een bewandelbaar landschap; organisatie Wandelnet 
o Presentatie van de bundel “Bewandelbaar landschap, inspirerende projecten voor een 

toegankelijker landelijk gebied”; ruimte voor wandelen in het agrarisch cultuurlandschap 
o Inspireren en in gesprek met iedereen die werkt of bijdraagt aan aantrekkelijk, toegankelijk 

en leefbaar cultuurlandschap 
 

 
 

 

Jaarverslag 2022 Noord Holland  (ontvangen van Renée van der Haar) 

 
Het wandeloverleg Noord Holland (WONH) bestaat uit zes mensen en heeft dringend behoefte aan 
meer nadat twee actieve leden het overleg verlaten hebben. 
We  vergaderen twee keer per jaar via zoom en een keer in Hoorn en een keer in Amsterdam. 
Het afgelopen jaar hielden we ons bezig met:  
 
De barricadering van de Hoge Dijk in Aalsmeer 
Het wandelpad op de Hoge Dijk in Aalsmeer, onderdeel van o.a. het pelgrimspad, is al meer dan een 
jaar gebarricadeerd door enkele aanwonenden.De lokale werkgroep Hoge Dijk Open, te Voet en 
Wandelnet verzonden een handhavingsverzoek waar lang niet op werd gereageerd, maar nu is er 16 
februari een overleg op het raadhuis, waar ook de actiegroep vertegenwoordigd is. 
Wordt vervolgd. 
 
Bergen, Schoorlse duinen MTB parcours 
Illegaal parcours, is in behandeling bij bestuursrechter 
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Nabo's 

• Heemstede , Leijduin: 
Aanvullend onderzoek naar tunneltje ter vervanging Nabo 

• Enkhuizen: 
Gemeente heeft geen geld, mogelijk samen optrekken met Enkhuizer wandelaars, actie richting 
publiek, krant, raad en wethouder 

• Heiloo:  
het ziet er naar uit dat de nodige kruisingsgelegenheden aanwezig blijven. 
 
Amsterdam, oranjesluizen 
Uit communicatie met rijkswaterstaat blijkt dat de doelstelling blijft om de passagegelegenheid te 
herstellen. 
Het gaat om een technisch veiligheidsprobleem, waarvoor een bijzonder onderdeel van ver moet 
komen. Wandelnet, Frank Hart, is hier mee bezig 
 
Amsterdam, Volgermeer-Poppendammergouw 
een never ending story,  inmiddels houden veel mensen zich er mee bezig, het betreft dus een 
verbetering van het Trekvogelpad. 
Het wachten is op reactie Heer Niekus, Bavo/gemeente van wie de grond is. 
Wordt vervolgd. 
 
Verder hebben we ons zijdelings bezig gehouden met de Oeverlanden bij het Amsterdamse bos, de 
Brettenzone, De Lutkemeerpolder en De Gaasperplas. 
 
Een odewandeling bij de Gaasperplas en Gaasperzoom werd in oktober gerealiseerd. 
 
Onlangs werd de Nieuwjaarswandeling het oude voetstappenpad  in Noord Holland, grens Utrecht 
gehouden. 
 
Op de planning staat de zuiderwijmerswandeling Drechterland 
 
 

 

Jaarverslag 2022  Zuid-Holland (Ontvangen van Kees Rotteveel) 

Afgesloten overweg Nieuwerbrug 

Afgelopen jaar is verdergegaan met acties om een alternatieve onderdoorgang van het spoor bij 

Nieuwerbrug te bewerkstelligen. Met informatie van TeVoet heeft de gemeenteraad van 

Bodegraven-Reeuwijk besloten dat B&W nader onderzoek moest doen naar de mogelijkheid via een 

nabijgelegen duiker het spoor te kruisen. Uiteindelijk ging ProRail daarmee akkoord. Vervolgens 

bleek dat de eigenaar van het stuk grond aan de overzijde van het spoor, de Gasunie, niet wilde 

meewerken haar grond te betreden, vanwege veiligheidsrisico’s voor de gasleiding die daar ligt. De 

Gasunie droeg een alternatief aan via het land van een boer, maar die bleek niet te willen 

meewerken. TeVoet heeft een rapport door deskundigen laten opstellen waaruit blijkt dat – indien 

passende maatregelen worden getroffen - de veiligheid niet in het geding is. De Gasunie is opnieuw 

verzocht om op basis van dit rapport te overleggen. 
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Voorbereiding verkiezingen provinciale staten maart 2023 

De politiek partijen in Zuid-Holland zijn benaderd met een gezamenlijke brief van TeVoet en 

Wandelnet. De respons was gering, wellicht mede omdat de brief in het najaar is verzonden en veel 

partijen hun verkiezingsprogramma al rond hadden. In 2023 zal na de verkiezingen de mogelijkheid 

worden bezien tekstvoorstellen te maken voor het programma van het nieuw te vormen college van 

gedeputeerde staten . 

Samenwerking met Staatsbosbeheer in Zuid-Holland 

Na diverse overleggen met vertegenwoordigers van Staatsbosbeheer (SBB) is afgesproken dat in 

2023 een pilot start in de regio IJsselmonde met mogelijke inzet van vrijwilligers voor controle van 

wandelroutes. Het gaat om de inzet van 8 vrijwilligers die TeVoet coördineert. SBB wil dat graag 

regelen met een samenwerkingsovereenkomst. 

Ontwikkeling Haringvlietpad 

Een actief lid van TeVoet probeert het Haringvlietpad te ontwikkelen: een rondwandeling om het 

Haringvliet. Voor het uitwerken van een projectopzet is een ontwikkelsubsidie toegezegd. Een 

probleem is dat het in de Hoeksche Waard lastig is aantrekkelijke wandeltrajecten te realiseren, 

omdat Natuurmonumenten het belopen van grasdijken in Natura 2000-gebieden niet of beperkt 

toestaat.  

Drechtsteden 

Rijkswaterstaat heeft het plan om de Zuilespolder in het recreatiegebied Merwelanden om te 

vormen tot een gebied voor waterberging en vogelrustgebied. Een eis van de Rijksoverheid. Er loopt 

een mooi onverhard wandelpad om het weidegebied, langs brede Biesboschkreken en bosschages. 

De kade wordt verbreed en er komt een fietspad. Te Voet heeft gepleit voor een goede uitvoering 

van het wandelpad: duidelijk gescheiden van het fietspad, onverhard, breed genoeg voor twee 

mensen naast elkaar. Die wensen lijken gehonoreerd te zullen worden. 

IJsselmonde / Albrandswaard 

De vrijwilligers hadden al eens een voorstel op tafel gelegd bij de beheerder van het wandelnetwerk, 

Staatsbosbeheer, voor een aantal verbeteringen van het netwerk (kleine stukjes  van de route 

verleggen om het mooier te maken). De beheerder voegde nog een aantal punten toe en zo liggen er 

nu een tiental plannetjes voor verbetering, uit te voeren in 2023. 

Alblasserwaard 

Na het vertrek van Rien van den Berg als Te Voet-coördinator voor de Alblasserwaard is nu Theo van 

der Ham zijn opvolger. Theo is al actief in allerlei groepen in zijn gebied die de natuur en het 

wandelen willen beschermen en bevorderen. 

Regio Delfland  

Jan Rijnsburger is lid van de werkgroep Paden van de Midden Delfland Vereniging (MDV) en heeft 

contact met Staatsbosbeheer over beheer en onderhoud van het wandelnetwerk Hof van Delfland. 

Staatsbosbeheer heeft een nieuw voetpad aangelegd tussen de Vroonweerseweg en het eco-

aquaduct over de A4. Het pad biedt wandelaars nu de mogelijkheid achterlangs de ‘schaapskooi’ van 

ANV Vockestaert te lopen en daar de A4 via een vlonder over het water te kruisen. 

Peter Elderson van Mooi Zuidplas (onderdeel van Hof van Delfland) heeft met een aantal vrijwilligers 

het wandelnetwerk van Zuidplas en omgeving gecontroleerd. Er is een waslijst aan verbeterpunten 

uitgekomen, die naar de nieuwe aannemer Abel zijn gestuurd. Een aantal is al uitgevoerd en een 

aantal verbeteringen zal op korte termijn plaatsvinden.  
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Regio Krimpenerwaard en Lopikerwaard 

Traditioneel wordt de Lopikerwaard onder de hoede van Zuid-Holland genomen. 

Met het waterschap is overleg gevoerd om de kenmerkende tweesporenpaden (met 

grasmiddenberm) in de Krimpenerwaard te behouden. 

TeVoet heeft voor het project Sterke Lekdijk voorstellen gemaakt voor uitbreiding van de 

wandelroutes tussen Schoonhoven en Vreeswijk. De uitvoering laat nog op zich wachten. 

We proberen het Cabauws Schoolpad in het wandelnetwerk Lopikerwaard te brengen, zodat een 

looproute tussen Lek en Hollandse IJssel ontstaat. 

TeVoet heeft nauw meegewerkt aan het Hollandse IJsselpad, waarvan het eerste deel een 

‘icoonroute’ is geworden.  

Regio Gouwe Wiericke 

Er is een zienswijze ingediend bij de provincie Zuid-Holland om een wandelpad te realiseren naast 

het fietspad dat wordt aangelegd van Waddinxveen naar het Bentwoud. 

 

Ook in de andere regio’s van Zuid-Holland zijn veel vrijwilligers van TeVoet actief, maar resultaten 

komen vaak pas na jarenlange inspanningen. Zuid-Holland zou mogelijk een voorbeeldfunctie kunnen 

vervullen m.b.t. uitwisseling van kennis en ervaringen 

 

 

Jaarverslag 2022 Limburg   (Ontvangen van Diny van Faassen) 

Het aantal leden in deze regio is 8, waaronder 1 wonend in België net over de grens. 
 
Het Wandeloverleg Limburg (Wandelnet, TeVoet, LAW-coördinatoren) kwam dit jaar niet bijeen. Wel 
had de regio-contactpersoon voor Limburg van TeVoet 2 x telefonisch overleg met de provinciaal 
belangenbehartiger van Wandelnet over lopende zaken. 
 
In samenwerking met het bestuur en een van de Limburgse leden werd in het kader van de 
Campagne Ode aan het Onverhard Wandelen een niet-begeleide wandeling uitgezet rond Schin op 
Geul (zie www.tevoet.nl, wandelroutes, TeVoet wandelroutes, route  038).Deze route werd als 
evenement (tot 31-10-23) gepubliceerd op de website van Visit Zuid-Limburg. 
 
De aanleg van de Buitenring rond Parkstad had gevolgen voor de bereikbaarheid van een 
wandelroute in de Gemeente Brunssum. Dit kan helaas niet op korte termijn opgelost worden. 
 
Het project Knopen Lopen, waarin de gekleurde paaltjes van de wandelroutes in Zuid-Limburg 
vervangen gaan worden door een wandelknooppuntennetwerk (WKN) liep sterke vertraging op bij 
de Europese aanbesteding. Wel werd er door de 16 samenwerkende gemeenten een projectleider 
benoemd. Met haar had de regio-contactpersoon enkele keren overleg. Besproken werden de 
ervaring van TeVoet elders in het land, de TeVoet-kwaliteitscriteria voor routes binnen een WKN, 
overzicht van lange afstandspaden die door Zuid-Limburg lopen, oprichten van een 
stakeholdersgroep voor heel Zuid-Limburg, en de inzet van gemeentelijke gebruikersgroepen. 
De regio-contactpersoon nam deel aan een werkgroep van de gemeente Voerendaal voor het 
invullen van de door deze gemeente gewenste routes binnen het toekomstige WKN. Dit overzicht zal 
ingediend worden bij de projectleider Knopen Lopen van de gemeenten. 
 
 

http://www.tevoet.nl/

